
Title (en)
Reinforcement for masonry.

Title (de)
Bewehrung für ein Mauerwerk.

Title (fr)
Armature pour maçonnerie.

Publication
EP 0566539 A1 19931020 (DE)

Application
EP 93810258 A 19930408

Priority
CH 121992 A 19920413

Abstract (en)
The invention relates to a reinforcement for a masonry structure comprising a plurality of masonry blocks (2;2a,..., 2d) which have been laid one
upon the other and between which there are provided joints (3) filled with mortar, which reinforcement comprises at least one reinforcing element
(1) which is arranged at least partially in one of the joints (3) and is embedded in the mortar. In order to simplify the introduction, and to improve the
stability, of said reinforcement, the invention provides at least one elastically pliable longitudinal element (4) in the form of a filament and/or thin bar
which consists of a concrete-compatible, tension-resistant and non-metallic material. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei einer Bewehrung für ein Mauerwerk aus einer Mehrzahl von übereinander gemauerten Mauersteinen (2;2a,..,2d), zwischen denen mit Mörtel
gefüllte Fugen (3) vorhanden sind, und welche Bewehrung wenigstens ein Bewehrungselement (1) umfasst, das zumindest teilweise in einer der
Fugen (3) angeordnet und in den Mörtel eingebettet ist, wird zur Vereinfachung des Einsatzes und zur Verbesserung der Standfestigkeit wenigstens
ein elastisch biegsames Längselement (4) in Form eines Fadens und/oder dünnen Stabes vorgesehen, das aus einem betonverträglichen, zugfesten
und nichtmetallischen Material besteht. <IMAGE>
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